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Bestyrelsesmøde lørdag den 6. juni 2015 kl. 09.00 
 
Tilstede:  
Michael Munk, Jørgen Brønlund, Gert Gulløv, Mona Jacobsen, Jørn Boesen, Hans Erik Trolle 
 
Dagsorden: Action 
 
1. Opfølgning af tidligere beslutninger og nye tiltag 

Indbrud: nedadgående. Vi mangler stadig kontaktdata på medlemmer. 
Vi opfordre stadig til at give kontaktdata på mail eller via 
hjemmesiden. 

Vand på marken: Har i en periode i januar været slemt, E-mail send til 
Cordes afventer svar 

 
Nets – tegningsberettigede: proces i gang. OK endelig svar fra Nets. 
Michael vil nu oprette sig. 

Vilde katte: Stadig et problem. Kattefælde kan lånes hos Gert Gulløv 

Kommuneprojekt udvidelse af Bøtø Nor 
Kommunen har rettet henvendelse til PGF i forbindelse med 
ansøgning til VELUX-Fonden om udvidelse af Bøtø Nor. PGF står 
positivt over for dette dog uden økonomisk hjælp 

Vindmøller 

Møde afholdt hos Kommunen. Stor utilfredshed blandt borgerne. 
Kommunen stadig meget interesseret i opsætning af vindmøllerne. Ny 
info ang. vindmøller og deres eventuelle skadelige virkninger ventes: 
rapport først færdig i 2017 (Kræftens Bekæmpelse).  
Lavfrekvensstøj (dét der ligger på den nedre frekvensskala) vil kunne 
høres som en konstant summetone, 33% af alle huse inden for max. 9 
km kan blive påvirket. Sommerhusområdet er primært træhuse med 
lidt isolering, så mange vil blive påvirket. Derudover er der lysfald fra 
vingerne, som vil kunne ses fra sommerhusområdet specielt ved 
solnedgang. 
 
Vinden kommer ofte fra vest. Derfor bliver generne meget større end 
de gennemsnitlige beregninger. 
 
Tidligere vindmøller har været meget mindre og har haft lavere 
hastighed end de nye; derfor er meget af dokumentationen på 
virkningerne ikke sammenlignelig. Generne er meget større!! 
Vindmøllestøj måles i øvrigt kun ved 6 og 8 m/s, men det er ikke kun 
ved 6 og 8 m/s, at vindmøller er i gang. 
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PGF har været i medier og deltaget med stor spørgelyst i møder.  

Der har blandt andet været læserbrevsudveksling med en 
vindmølleejer, læserbrevet kan ses på vores hjemmeside 
 
Erfaringer fra Tåsinge viser, at efter 1 år med tiltagende hastighed på 
vindmøllerne, er alt fugleyngel ophørt (ingen reder). Desuden har en 
beboer ca. 1.200 m fra vindmøllerne store gener: kan ikke sove, får 
ofte næseblod og har forhøjet blodtryk. Dette er anerkendt af 
arbejdsskadestyrelsen. 
 
Ca. 4.000 huse/sommerhuse på Falster bliver berørt samt i høj grad 
vores fuglereservatet. 
 
I øvrigt undrer det os, at Kommunen har fået tilskud, herunder EU 
tilskud (ca. 12 mio. kr.) til Bøtø Nor/Natura 2000 projektet. 
Guldborgsund kommune burde nok have informeret EU om de 
foreliggende vindmølleplaner. Mon EU i det hele taget har været klar 
over vindmølleprojektet? Yderligere undrer det PGF, at kommunen 
med den ene hånd kan modtage penge til gavn for naturen/reservatet 
og med den anden hånd ødelægger samme reservat med bl.a. 
støjgener. 

PGF afventer nu Kommunens beslutning om projektet, afgørelse i 
efteråret. 
 

Tvetandvej 
Forsøgsmæssig hastighedsbegrænsning vha. genetablering af bump 
er blevet opsat af grundejerne. Der meldes om fartsænkning allerede. 

 

Sølvpoppelvej: priser er indhentet for forbedring af vejbanen (den 
asfalterede del og det er meget dyrt). Mulighed for dræntilslutning 
undersøges. Evt. udbedring af Sølvpoppelvej skal diskuteres på 
generalforsamlingen. 

 

2. Løbende sager 

2.1 Beredskabstjenesten 

Bedt om møde med beredskabstjenesten inden Generalforsamlingen 
om kvas og andet. Derefter 10 min indlæg på Generalforsamlingen. 
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2.2 Forsikring 

Forsikringer, behovs undersøgelse – ansvar, skade. undersøges 

3. Vejgennemgang 

Alle bedes køre yderst hensynsfuldt på vores veje. MAX 30 km. 

3.1. Alle veje er i orden, der er lagt ny belægning og støvbinder på alle 
større veje, alle huller er denne gang opfyldt af ekstra 
bindemateriale. 

3.2. Rabatter 
Der har været en del dårligt holdte rabatter. Alle grundejere er 
ansvarlig for, at egen rabat beskæres/bliver slået og kvas/grene 
bliver fjernet. Grundene gennemgås løbende. Der er sendt ud til 
de værste, men vi vil ikke være politi så derfor prøver vi at 
begrænse det og håber at den enkelte grundejer selv rydder rabat 
og fjerner kvas, jf. vedtægter. Liste over væsentlige mangler 
gennemgås med beredskabsstyrelsen. 

 

4. Reklamer på hjemmesiden 

4.1. Vi er i løbende kontakt med eventuelle annoncører. 

2Tbyg, Jørn kontakter Jørgen, vognmanden og Søren Boesen 
mgl. Gert tjekker tilbud på haveservice. 

5. Økonomi 

5.1. Økonomisk status og gennemgang 
Vejene: udgifter forventes at ligge under budget. Vi har en sund 
økonomi. 
 
Den i januar vedtagne kontingentstigning annulleres, og det 
nuværende kontingent bibeholdes på 470,- kr. i 2016. 

Perioderesultat 215K, 4 restanter, vejene kommer til at koste max 
25k  mere.  

6. Restancer 
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4 restanter.  

7. Generalforsamling 
Lørdag den 8. august 2015 kl. 9.30. Indkaldelse udsendes i.h.t. 
vedtægter. OBS bemærk ændret tidspunkt. Morgenmad til 
medlemmerne kl 9:00. 

Der udsendes indkaldelse dagsorden og regnskab snarest. 

Vedtægtsændringer, bestyrelsen stiller forslag om indkaldelse til 
ekstraordinær generalforsamling 

Ingen modtagne forslag til generalforsamlingen fra grundejerne 

Bestyrelsen kommer med forslag til stående generalforsamlings 
beslutning om godkendelse til hensættelse af advokatudgift i 
forbindelse med vindmøller, samt ændringsforslag til indkaldelse af 
ekstraordinær generalforsamling.  

8. Eventuelt 
Der mangler stadig kontaktdata på mange medlemmer. Ved 
problemer i sommerhuset, kan vi ikke kontakte ejere. På næste 
generalforsamling bedes deltagere udfylde de manglende data. 
 
 

9. Næste bestyrelsesmøde  
Lørdag den 8. august  2015 kl. 8.30 på Lupinen. 

 
Michael 

 
bestyrelsen 

 
 
 
 
 

Michael 
 
 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

  
 
 


